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107 L-PIIRI: APJ/LPJ/ TOIMIKUNTA; TOIMINTASUUNNITELMA KAUDELLE 2023 -
2024 
 
ALUE I 

 

 APJ I 
    

 

Raportin laatija (nimi + pvm) 
Katri Virtanen 25.8.2023 

 

Alueen/lohkon/toimikunnan tavoitteet kaudelle 2023–2024 
 

Kaksi alueen kokousta, joista toinen voi olla etäyhteydellä. 
Koulutuksiin aktivointi: lohkojen puheenjohtajat ja klubien edustajat 30 tai 31.10 LCIF ja ARS-
koulutus, yhteistyössä alueen 2 kanssa 
Lohkojen puheenjohtajien aktivointi lohkofoorumien toteuttamiseen. 
Yhteistyön ja yhteisöllisyyden tiivistäminen alueella. 
 

Mitä asioita APJ toimikunta esittää piirihallitukselle käsiteltäväksi? 
 
Piirin toimintasuunnitelman jalkauttamisen keinot alueella, lohkoissa ja klubeissa. 
 
 

Mahdollista muuta huomioitavaa 
 
Yhdessä toimimisen kulttuurin vahvistaminen. 
 

Mikä on alueen tilanne (edellisen piirihallituksen kokouksen jälkeen) ja lähiajan tavoitteet?  
 
Lähiajan tavoitteena on ensimmäisen koulutuksen toteuttaminen alueitten yhteistyönä. 
Lohkofoorumeitten aikataulutus. 

  
 

 Lohkon PJ 
Alue I 1. lohko 

 

Raportin laatija (nimi + pvm) 
Juha Laiho 23.8.2023 

 

Lohkon tavoitteet kaudelle 2023–2024 
Tavoitteena on lohkon klubien pysyminen elinvoimaisina ja motivoituneina avustus- ja 
palvelutyöhön. Tämän suhteen jäsentyytyväisyys ja viihtyvyys klubikokouksissa ja -tapahtumissa on 
ensiarvoisen tärkeää ja luo pohjaa myös uusien jäsenten hankkimiselle. Tavoitteena siis on korkea 
jäsentyytyväisyys klubeissa ja sitä kautta myös lohkon klubien jäsenmäärän kasvattaminen. Uusien 
aktiviteettimahdollisuuksien pohtiminen ja käynnistäminen eri klubeissa on myös paikallaa. Lisäksi 
tavoitteena on 1 ja 3-lohkon klubien välisen yhteisen tapahtuman järjestäminen.   
 

Yhteiset lohkofoorumit 1. ja 3. lohkon kanssa on sovittu pidettäviksi seuraavasti: 
tiistaina 26.9.2023 
tiistaina 28.11.2023 
tiistaina 26.3.2024 
 
Kokouspaikka tullaan ilmoittamaan myöhemmin lähetettävissä kutsuissa. 
 
 

Mitä asioita LPJ esittää piirihallitukselle käsiteltäväksi? 
 
 

Mahdollista muuta huomioitavaa 
 
Lohkon klubien jäsenmäärä on tällä hetkellä 118. Kauden alkaessa se oli 120. 
Lohkon klubit ja jäsenmäärät: 
LC Rovaniemi (13) 
LC Rovaniemi/Alakemijoki (12) 
LC Rovaniemi/Lainas (24) 
LC Rovaniemi/Ounasvaara (36) 
LC Rovaniemi/Ronjat (33) 
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Mikä on lohkon tilanne (edellisen piirihallituksen kokouksen jälkeen) ja lähiajan tavoitteet?  
 
Suunnitteilla hyväntekeväisyystanssit 14.10.2023 (1. ja 3. lohkon klubit) 

  
 

 

 Lohkon PJ 
 Lohko 2/Alue 1   

 

Raportin laatija (nimi + pvm) 
Keijo Ruonala 25.8.2023 
 

 

Lohkon tavoitteet kaudelle 2023–2024 
 
Clubien jäsenmäärän kasvattaminen tai vähintäänkin ennallaan säilyttäminen. 
 
Taivalkosken clubin elvyttäminen yhteistyössä alueen puheenjohtajan ja piirihallituksen kanssa. 
 
Hyvän päivän (viikon) tapahtuma kaikissa lohkon clubeissa 8.10.2023  
 
Klubivierailut ja lohkofoorumit:  
Ranua 9/23 
Posio 10/23 
Pudasjärvi ja Pudasjärvi/Hilimat 11/23 
Lohkofoorumi 12/23 Pudasjärvellä 
 
Posio 3/24 
Pudasjärvi ja Pudasjärvi/Hilimat 4/24 
Lohkofoorumi 5/24 Posiolla 
 

Mitä asioita LPJ esittää piirihallitukselle käsiteltäväksi? 
 
 

Mahdollista muuta huomioitavaa 

 

Mikä on lohkon tilanne (edellisen piirihallituksen kokouksen jälkeen) ja lähiajan tavoitteet?  
 
Pudasjärvi/Hilimat kaksi eronnutta jäsentä. Muissa clubeissa ei jäsenmäärässä muutoksia. 

  
 

 Lohkon PJ 
 Alue I, 3. Lohko   

 

Raportin laatija (nimi + pvm) 
Tommi Venäläinen 25.8.2023 

 

Lohkon tavoitteet kaudelle 2023–2024 
 

Tavoitteena on, että lohkon jokainen klubi säilyy toimivana ja ns. hyvässä asemassa sekä jatkaa ja 
kehittää edelleen avustus- ja palvelutyötään. Lisäksi tavoitteena on, että klubien jäsenet näkevät 
lionstyön sellaisena mielekkäänä toimintana, jota kannattaa jatkaa ja jonka pariin kannattaa kutsua 
myös uusia tekijöitä.  
 
Lohkon puheenjohtaja vierailee kaikissa lohkon klubeissa ainakin kertaalleen ja aktivoi klubeja ja 
klubilaisia vierailemaan myös naapuriklubeissa kuukausikokouksissa tai tapahtumissa. 
 
Klubien välistä yhteistyötä pyritään parantamaan järjestämällä ainakin yksi yhteinen tapahtuma joko 
oman lohkon klubien kanssa tai yhdessä 1 lohkon klubien kanssa.   
 
Lohkon puheenjohtaja toimii yhteyshenkilönä lohkon klubien ja lionspiirin välillä:  

- motivoimalla lioneita ja klubeja niiden palvelutyössä, yhteistoiminnassa klubien sisällä ja 
klubien välillä, osallistumisessa piirin tapahtumiin sekä pyrkimyksissä klubien 
vastuuhenkilöiksi ja lionsjärjestön johtotehtäviin 

- neuvomalla tarvittaessa toimintaperiaatteita ja toimintatapoja koskevissa kysymyksissä sekä 
Lions-järjestöä koskevissa asioissa 

- viestimällä koulutuksista, aktiviteeteista ja muista tapahtumista klubeista piiriin ja 
päinvastoin sekä klubien välillä, jakamalla tietoa hyviksi havaituista käytännöistä sekä 
edistämällä kansainvälisen lionsjärjestön tavoitteita. 
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Mitä asioita LPJ esittää piirihallitukselle käsiteltäväksi? 
 
 

Mahdollista muuta huomioitavaa 
 

Lohkon klubit: 
 
LC Kemijärvi, LC Pelkosenniemi (mahdollinen nimenmuutos ja lohkon muutos tulossa), 
LC Rovaniemi/Napapiiri, LC Rovaniemi/Ounasjoki, LC Rovaniemi/Petronella, LC Rovaniemi/Pöyliö 

 

Mikä on lohkon tilanne (edellisen piirihallituksen kokouksen jälkeen) ja lähiajan tavoitteet?  
 
Lohkofoorumit on suunniteltu pidettäväksi yhdessä 1. lohkon kanssa Rovaniemellä 
- tiistaina 26.9.2023 klo 18 
- tiistaina 28.11.2023 klo 18 
- tiistaina 26.3.2023 klo 18 
  
 

 

Alue 1,4. Lohko 
Kuusamon Lohkon PJ 
    

 

Veli Pohjonen   ---   24.8.2023 
 

 

Lohkon tavoitteet kaudelle 2023–2024 
 

LIONS - periaatteen (Liberty - vapautta, Intelligence - älykkyys, Our - meidän,  Nations' - 
kansakuntien, Safety - turvallisuus) pohjalta yhteistyö ukrainalaisten kanssa, etenkin Kuusamoon 
saapuneiden pakolaisten kanssa, ehkä laajemminkin    
 

Mitä asioita LPJ esittää piirihallitukselle käsiteltäväksi? 
 
Miten tehostaa ukrainalaisten pakolaisten auttamista, miten varautua yhteistyöhön Ukrainan Lions-
järjestön kanssa Ukrainan sodan aikanaan loputtua. Mitä voimme oppia esimerkiksi Bosnian 1990-
luvun sodan jälkeisen rauhan tilanteen kehittymisestä tavallisten kansalaisten keskuudessa, miten 
Lions - aate ja Lions - klubit osallistuivat siihen. 
 

Mahdollista muuta huomioitavaa 
 
Ajatus esitellä LC-Kuusamon "ruohonjuuritason" hanketta ukrainaisten pakolaisten kanssa. Kuusamossa 
kudottu (LC-Kuusamo tukenut) jo yli 100 sukkaparia tulevaan talveen ukrainalaisille sotilaille. Otan mukaani 
näytteet näistä ensimmäisen vaiheen saavutuksista. Sukat ovat lähdössä syyskuun puolivälissä kohti 
Ukrainaa.  

 

Mikä on lohkon tilanne (edellisen piirihallituksen kokouksen jälkeen) ja lähiajan tavoitteet?  
 
Ukrainan teemalla edetään. 
  
ALUE II 

 

 APJ II 
    

 

Raportin laatija (nimi + pvm) 
Anitta Ojanperän 25.8.2023 

 

Alueen/lohkon/toimikunnan tavoitteet kaudelle 2023–2024 
 

Lohkon puheenjohtajien kanssa toteutettava eteläisen ja pohjoisen alueen tapaaminen. 
Koulutuksiin osallistuminen. 
Strategian jalkauttaminen klubien toimintaan. 
Palvelua ja yhdessä tekemisen iloa kuvernööri-ja GAT-tiimien kanssa. 
 
 

Mitä asioita APJ/LPJ/ toimikunta esittää piirihallitukselle käsiteltäväksi? 
 

Mahdollista muuta huomioitavaa 
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Mikä on alueen/lohkon/toimialan/työryhmän tilanne (edellisen piirihallituksen kokouksen 
jälkeen) ja lähiajan tavoitteet?  
 
Lohkotapaamiset 4.9. Kittilä, 5.10.  

 
 

 LPJ II, Alue 2, Lohko 1     
 

Raportin laatija (nimi + pvm) 
Koivuniemi Arto 29.08.2023 

 

Alueen/lohkon/toimikunnan tavoitteet kaudelle 2023–2024 
 

Tavoitteena ainakin 1+1 lohkofoorumia syksyn 2023- kevään2024 aikana.  Klubivierailut lohkon 
kaikissa klubeissa toimintakauden aikana.  
 

Mitä asioita APJ/LPJ/ toimikunta esittää piirihallitukselle käsiteltäväksi? 
 
 

Mahdollista muuta huomioitavaa 
 

Mikä on alueen/lohkon/toimialan/työryhmän tilanne (edellisen piirihallituksen kokouksen 
jälkeen) ja lähiajan tavoitteet?  
 
  
 

 

 LPJ/ Lohko 2 
    

 

Raportin laatija (nimi + pvm) 
Annikka Tuohino 23.8.2023 

 

Alueen/lohkon/toimikunnan tavoitteet kaudelle 2023–2024 
 

-Puhelinsoitot klubien presidenteille, sovimme aikataulut klubivierailuille, yhdessä sihteerin kanssa 
käymme klubikokouksissa ainakin yhden kerran 
-Pidämme 1. lohkofoorumin 5.10.2023 Ylitorniolla ja toisen maaliskuussa mahdollisesti Torniossa, 
esim. Tornion Panimossa, jossa olisi myös infokierros toiminnasta. 
-Pyrimme järjestämään yhtenäisen tapahtuman/keräyksen lohkon klubien kanssa, esim. keräys 
yhtenäisellä teemalla Hyvän päiväna, 8.10 tai muuna sopivana ajankohtana 
- keväällä, ehkä huhti- toukokuussa osallistutaan yhdessä muiden klubien kanssa johonkin 
tapahtumaan, jossa jaamme infoa Lions-toiminnasta. 
 

Mitä asioita APJ/LPJ/ toimikunta esittää piirihallitukselle käsiteltäväksi? 
 
- Selkeyttää piirihallituksen, lohkojen ja alueiden tehtäviä, niissä 
päällekkäisyyksiä, sekä miettiä esim. lohkojen ja muidenkin raportointia, voisiko sitä vähentää, 
esim. kuden alussa ja kauden lopussa raportoinnit 
- muilta klubeilta ei tässä vaiheessa tietoa  
 

Mahdollista muuta huomioitava 
Ei tule mieleen tällä hetkellä, ehkä kauden lopussa tietää enemmän, kun tutustunut muiden klubien 
toimintaan 
Pyydän klubeja lähettämään minulle toimintasuunnitelmat ennen seuraavaa piirihallituksen 
kokousta 
Toimitan ne sitten edelleen Tiinalle. 
 

Mikä on alueen/lohkon/toimialan/työryhmän tilanne (edellisen piirihallituksen kokouksen 
jälkeen) ja lähiajan tavoitteet?  
Lohko 2 jäsenmäärä yhteensä 151. 
-Lohkon klubien jäsenmäärät; Ylitornio 47, (vähennystä 2), Pello 32, Tornio/Mamselli 21, 
Tornio/Pudas20, Tornio/Raja 31. 
-tavoitteena jäsenmäärän lisäys 
-lisätä yhteistyötä klubien kesken 
-tutustua klubien toimintaan 
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 APJ/LPJ/ Toimikunta 
 LPJ:2 Alue, 3 lohko 

 

Raportin laatija (nimi + pvm) 
Petri Prochazka  24.8.2023 
 

 

Alueen/lohkon/toimikunnan tavoitteet kaudelle 2023–2024 
 
Muonion, Kittilän ja Enontekiön alueen lohkotoiminta herätellään koronavuosien jälkeen eloon. 
Lohkossa järjestetään tapaamisia. Lohkotapaamiset pyritään järjestämään jokaisessa lohkon 
klubissa.  
Klubien kanssa sovitut lohkotapaamiset ja vierailut: 4.9.2023 Kittilä, 1.11.2023 Muonio ja 
mahdollisesti toukokuussa 2024 Enontekiön Hetassa. 
 
Lohkon puheenjohtaja toimii yhteistyölinkkinä piirin ja klubien välillä, ottaen säännöllisesti yhteyttä 
klubeihin. Pyrkimys on viestiä piirin koulutuksista, tuoda esille piirissä nostettuja asioita ja erityisesti 
GAT tunnettavuutta klubeissa. 
 
Kauden tavoite on lisätä vuorovaikutusta klubien välillä, välittää uusia ideoita oman klubin 
toimintaan muista lohkon klubeista. Lions toiminnan, myös kansainvälisen, eri ulottuvuuksien 
ymmärrystä ja tunnettavuutta pyritään lisäämään. 
 

Mitä asioita APJ/LPJ/ toimikunta esittää piirihallitukselle käsiteltäväksi? 
 
Piirin säästötarpeet/paineet jäsenmäärän vähetessä: Lapin Leijona - lehti on luettavissa netissä. 
Yksi säästökohde voisi olla lehden fyysisen painatuksen poistaminen ja muuttaminen vain 
digitaaliseksi julkaisuksi. Fyysisen lehden lukijakunta on todella pieni painatuskuluihin nähden esim. 
LC Enontekiöllä. Lions - ja klubien toiminnan tunnettavuuden kannalta ovat lehtijutut/ilmoitukset 
paikallislehdessä ovat tärkeitä. 
 
 

Mahdollista muuta huomioitavaa 
Klubien jäsenmäärä yhteensä 1.7.2023 lähtien -1 jäsen. 
 
 

Mikä on alueen/lohkon/toimialan/työryhmän tilanne (edellisen piirihallituksen kokouksen 
jälkeen) ja lähiajan tavoitteet?  
 
Lohkotapaaminen Kittilässä 4.9.2023.  

  
 

 

 Alue 2, LPJ 4 
 

 

Seppo Törmänen 25.8.2023 
 

 

Alueen/lohkon/toimikunnan tavoitteet kaudelle 2023–2024 
 

Vuorovaikutusten lisääminen klubien kesken. Ryöstöretkien aktivoiminen. 
 

Mitä asioita APJ/LPJ/ toimikunta esittää piirihallitukselle käsiteltäväksi? 
Mahdollinen LC Pelkosenniemi/Savukoski? klubi 4 lohkoon.  
 
 

Mahdollista muuta huomioitavaa 
 

Mikä on alueen/lohkon/toimialan/työryhmän tilanne (edellisen piirihallituksen kokouksen 
jälkeen) ja lähiajan tavoitteet?  

 



   6 
 
TOIMIKUNNAT 
 

 

 Toimikunta 
   AR-toimikunta 

 

Raportin laatija (nimi + pvm) 
Vuokko Jokela   16.8.2023 

 

Alueen/lohkon/toimikunnan tavoitteet kaudelle 2023–2024 
 
Kauden tavoitteena on lisätä Arne Ritari -säätiön toiminnan tunnettavuutta sekä tietoisuutta siitä, 
millaisia mahdollisuuksia klubeilla on saada avustusta tekemäänsä palvelutoimintaan ja siitä 
aiheutuviin kuluihin. Tavoitteena on myös hankkia piirin klubeihin uusia ritareita ja pro ritareita sekä 
lisätä säätiön adressien tilausten määrää. 

 

Mitä asioita APJ/LPJ/ toimikunta esittää piirihallitukselle käsiteltäväksi? 
 
 

Mahdollista muuta huomioitavaa 

 
Mikä on alueen/lohkon/toimialan/työryhmän tilanne (edellisen piirihallituksen kokouksen jälkeen) ja lähiajan 
tavoitteet?  
Piirissämme on ollut hiljaista säätiön toiminnan suhteen. Avustuksia on haettu vain vähän, ritareja ei 
ole nimetty viimeisimmän kahden vuoden aikana ja adressitilausten ja siten adressien käytön 
määrää olisi tärkeää lisätä. Tavoitteena on esitellä säätiön toimintaa piirihallituksen kokousten, 
alueforumien ja klubivierailujen yhteydessä ja täten tavoittaa mahdollisimman monia piirimme klubeja 
ja leijonia. 

Toimikunta 
Nuorisovaihto 

 

Raportin laatija (nimi + pvm) 
Paula Taskila 13.8.2023 

Alueen/lohkon/toimikunnan tavoitteet kaudelle 2023–2024 
 

Nuorisovaihtotoiminta 
 
L-piirin klubeja aktivoidaan osallistumaan kansainväliseen nuorisovaihtotoimintaan lähettämällä 16-
20 vuotiaita tyttöjä ja poikia nuorisovaihtoon sekä vastaanottamaan tarvittaessa Suomeen tulevia 
kansainvälisiä nuoria hankkimalla heille isäntäperheitä. Klubeille lähetetään tiedote 
nuorisovaihdosta syyskuun aikana. 
 
Klubeja pyydetään osallistumaan seuraavan L-piirin järjestämän nuorisoleirin varojen hankintaan. 
Seuraava L-piirin kansainvälinen leiri on kesällä 2025 tai talvileiri 2026. 
 
Nuorisovaihdon tavoitteena on lähettää 5-10 nuorta kansainväliseen nuorisovaihtoon ja ottaa 
vastaan tarvittaessa saman verran nuoria. 
 
Aikataulut: 
 

1. Nuorisovaihdosta tiedottaminen syyskuun loppuun mennessä. 
2. Suomesta lähtevien nuorten hakemukset nuorisovaihtokoordinaattorille joulukuun puoleen 

väliin mennessä. 
3. Hakemusten käsittely tammikuun loppuun mennessä. 
4. Suomeen tulevien nuorten asioiden käsittely ja isäntäperheiden hankkiminen huhtikuun 

loppuun mennessä. 
5. L-piiristä vaihtoon lähtevien nuorten tiedotustilaisuus huhtikuun loppuun mennessä. 

 
Mitä asioita toimikunta esittää piirihallitukselle käsiteltäväksi? 
 
L-piirin seuraava kansainvälinen leiri on kesällä 2025 tai talvileiri 2026.  
Leirin pitopaikka on vielä avoin sekä klubi, joka ottaa vastuun leirin valmistelusta. Nämä asiat pitää 
päättää tällä kaudella. 
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 Toimikunta 
   Lion Quest ja Rauhanjuliste 

 

Raportin laatija (nimi + pvm) 
Terttu Alavuokila 28.08.2023 

Alueen/lohkon/toimikunnan tavoitteet kaudelle 2023–2024 
 
Lions Quest Peruskoulutus on Rovaniemellä nyt piakkoin to- pe 28.- 29.9.2023. Ilmoittautua pitäisi 
14.9.mennessä. 
 
Liikuntaseurakoulutus 6.4.24 Rovaniemellä. 
 
Täällä Keminmaassa on nyt herätty KiTeNet- asiaan ja koulut ovat kyselleet, josko tulen 
esittelemään hanketta. Olen lupautunut menemään kolmelle koululle viikoilla 36, 37 ja kolmas on 
vielä hakusessa. Aihehan on aina ajankohtainen. 
 
Rauhanjulistekilpailun teemana on siis " Uskalla unelmoida". Ihana aihe käyttää mielikuvitusta. 
 
Töiden palautus piirikuvernöörille siis sääntöjen mukaisesti 15.11.2023 mennessä. 
Mutta marraskuun piirihallituksen kokous määrittelee ajankohdan meillä. 
 
 

Mitä asioita APJ/LPJ/ toimikunta esittää piirihallitukselle käsiteltäväksi? 
 
 

Mahdollista muuta huomioitavaa 
 

 

LPJ/ Toimikunta 
Sri Lankan kummilapset 
 

 

Raportin laatija Raija Hilke 20.8.2023 
 

 
Toimikunnan tavoitteet kaudelle 2023–2024 
 
 

Sri Lankan kummilapsiohjelman esillä pitäminen 
 
- yhteydenpidolla klubeihin, 
 
- L-piirin medioissa, 
 
- henkilökohtaisissa tapaamisissa 
 
 
tavoitteena 
 
- uusien kummisuhteiden syntyminen, 
 
- tietämyksen lisääntyminen ohjelman toimintatavoista, 
 
- toimiva yhteydenpito kummin ja kummilapsen välillä 
 

Mitä asioita APJ/LPJ/ toimikunta esittää piirihallitukselle käsiteltäväksi? 
 
 

Mahdollista muuta huomioitavaa 

 
 

Mahdollista muuta huomioitavaa 
 
Nykyisen nuorisovaihtokoordinaattorin kausi päättyy kesällä 2024. Nyt pitää löytää uusi 
koordinaattori kaudelle 2024-2027. Voisin opastaa häntä koordinaattorin tehtävään jo kaudella 
2023-2024.  
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Mikä on alueen/lohkon/toimialan/työryhmän tilanne (edellisen piirihallituksen kokouksen 
jälkeen) ja lähiajan tavoitteet?  

 
 

Toimikunta 
 Sri Lankan Lions-ystävät  

 

Raportin laatija (nimi + pvm) 
Jouni Hilke 

Sri Lankassa, Ratnapurassa sijaitsevan Nethsetha-silmäsairaalan rakentaminen on ollut 
Suomen valtion, suomalaisten ja srilankalaisten lionien sekä kansainvälisen säätiömme 
LCIF:n yhteishanke. 
 
Silmäsairaalan ensisijainen tehtävä on palauttaa harmaakaihipotilaille näkö, ja sen 
tarjoamat palvelut ovat vähävaraisille ilmaisia. Vaikka maksavien potilaiden tuotoilla 
katetaan sairaalan kulut, niin ilmaisleikkauksia pyritään tekemään enemmän kuin 
maksullisia leikkauksia. Tarvittaessa sairaalassa hiotaan myös silmälasien linssit 
muutamassa minuutissa. 
 
Tähän mennessä potilaskäyntejä sairaalassa on ollut noin 200 000 ja sairaalan ja klubien 
yhteistyössä järjestämillä seulontaleireillä noin 45 000. Harmaakaiheja on löydetty yli 30 
000. Ilmaisleikkauksia on ollut noin 14 000 ja maksullisia leikkauksia samoin noin 14 000. 
 
Kokonaishankkeessa ulkoministeriön rahoituksen osuus on 42 prosenttia, Suomen 
Lions-liiton osuus 42 prosenttia ja LCIF:n osuus 16 prosenttia. 

 
Tällä hetkellä Sri Lankan Lions-ystävät tukee Nethsetha-silmäsairaalassa vähävaraisille 
ihmisille tehtäviä ilmaisia kaihileikkauksia. Lionskauden 2020–2021 aikana saaduilla 
tukimaksuilla maksettiin sata kaihileikkausta. Avustuksia on käytetty myös hyvälaatuisiin 
leikkauslinsseihin. Helmi-maaliskuussa 2023 tukimaksuilla tehtiin 302 ilmaisleikkausta. Varat 
kerätään sekä tukijäsenten vuosimaksuilla että saaduilla leikkaustuilla. 
https://www.lions.fi/toiminta/kansainvalinen-toiminta/kansainvaliset-hankkeet/sri-lankan-silmasairaala-1/ 
 

Alueen/lohkon/toimikunnan tavoitteet kaudelle 2023–2024 

1. Lisätä L-piirissa tietoutta Sri Lankan Lions-ystävien toiminnasta 
2. Avustaa Nethsethan (Ratnapurassa) silmäsairaalan kaihileikkauksia hankkimalla L-piiristä 

kertatukijoita (Jokainen voi 50 euron kertatuella avustaa varattomalle potilaalle tehtävää 
kaihileikkausta. Yksi leikkaus maksaa noin 100 € – sairaala maksaa loput) 

3. Hankkia L-piiristä uusia Sri Lankan Lions-ystävien tukijäseniä. (Keräyslupamme vuoksi 
tukijoiden ei tarvitse olla lioneita). Vuosimaksu 40 €, josta 35 € käytetään leikkaustukeen. 

4. Tiedottaa klubeille myös lohkofoorumeissa ja lohkonpuheenjohtajien kautta.  
5. Järjestää halukkaille omakustanteinen tutustumismatka silmäsairaalaan ja 

kummilapsityöhön. 
 

Mitä asioita APJ/LPJ/ toimikunta esittää piirihallitukselle käsiteltäväksi? 
Ehdotus: 
Piirihallituksen jäsenet voisivat kerätä marraskuun kokouksessa yhteisen summan, jolla tuetaan 
kaihileikkauksia. 
 
 

Mahdollista muuta huomioitavaa 
 
Asian tiedottamiseksi tilaa L-piirin nettisivuille ja piirikirjeisiin  

 
Mikä on alueen/lohkon/toimialan/työryhmän tilanne (edellisen piirihallituksen kokouksen jälkeen) ja 
lähiajan tavoitteet?  
Tällä hetkellä piirissä 7 Sri Lankan Lions-ystävien seuran jäsentä.  
Sairaalan rakentamista tukivat aikanaan 80 000 rupeen määrällä LC Kuusamo, Posio, 
Rovaniemi/Napapiiri, Rovaniemi/Ounasvaara ja Sodankylä. Lisäksi piiristä tukea antoi 8 yksittäistä 
lionia (50 000 rupeeta) 
 
 


